

PBG OMAN INSIGHTS

Inside Oman's E-Invoicing Transformation: The Fawtara Journey

Oman's e-invoice journey is part of a wider digital transformation agenda led by the Oman Tax Authority (OTA) to modernise VAT administration and align with global best practices. The programme, branded "Fawtara", aims to replace paper and PDF invoices with structured electronic documents that can be validated in near real time by the tax authority.

The journey formally accelerated in 2025 when OTA confirmed a phased national mandate running roughly from late 2025 through 2028. Key milestones include the publication of technical specifications on the OTA website in November 2025, the release of standards for accredited/service providers in December 2025, followed by technical workshops and the opening of a developer and test portal in early 2026. During this period, OTA has also issued a detailed draft data dictionary defining invoice fields and transaction types under the Fawtara model.

Implementation will begin with a limited group of large taxpayers before expanding to the broader economy. Around 100 of the largest VAT-registered businesses have been identified for Phase 1, with mandatory go-live currently targeted for August 2026 and pilot/testing activities starting earlier. Subsequent phases will gradually bring in other large VAT payers, then all remaining VAT-registered entities, and finally government and B2G transactions, with full coverage expected by 2028.

Throughout this journey, OTA is engaging actively with stakeholders via seminars, workshops, and consultations on the design of the e-invoicing model. The authority is working closely with telecoms and technology partners to ensure secure connectivity and scalable infrastructure for exchanging e-invoices. For businesses, this staged roadmap provides time to upgrade ERP systems, work with accredited service providers, and redesign internal processes ahead of each go-live wave.

CONTACT US



SAID NASSER AL SAADI

Partner - Tax
M: +968 9841 1145
E: nasser.alsadi@premier-brains.com
W: <https://om.premier-brains.com/>



SANJAY TIWARI

Partner - Finance & Strategy
M: +968 9990 6812
E: sanjay.tiwari@premier-brains.com
W: <https://om.premier-brains.com/>



RAVIPRKASH DEORA

Partner - Risk & Advisory
M: +968 7948 6245
E: raviprakash.deora@premier-brains.com
W: <https://om.premier-brains.com/>



RISHI AGGARWAL FCA

Partner - Audit & Assurance
M: +968 9829 2633
E: rishi.aggarwal@premier-brains.com
W: <https://om.premier-brains.com/>



RISHI CHAWLA

Partner - Quality Assurance
E: rishi@premier-brains.com
W: <https://om.premier-brains.com/>

ABOUT US



Countries



Years in service



Customers

WHY PREMIER BRAINS GLOBAL

- Member firm of Audit Trust International – 115+ countries
- Strong regional presence backed by expert partners
- Industry expertise across infrastructure, real estate, energy, trading, FMCG & more
- Tailored solutions with a focus on trust, transparency & quality

OUR CORE SERVICES

- ✓ Audit & Assurance
- ✓ Tax Consulting
- ✓ ICV certification
- ✓ E - invoicing
- ✓ Business Advisory
- ✓ Company Incorporations
- ✓ Company Liquidations
- ✓ Digital Transformation
- ✓ Outsourced Accounting
- ✓ Merger & Acquisitions Consultancy

رؤى شركة بي بي جي عُمان

داخل تحوّل الفوترة الإلكترونية في عُمان: رحلة «فَوْتَرَة»

تُعد رحلة الفوترة الإلكترونية في عُمان جزءًا من أجندة التحول الرقمي الأوسع التي تقودها الهيئة العامة للضرائب (OTA) بهدف تحديث إدارة ضريبة القيمة المضافة والمواءمة مع أفضل الممارسات العالمية. ويهدف البرنامج، المعروف باسم «فَوْتَرَة»، إلى استبدال الفواتير الورقية وفواتير الـ PDF بمستندات إلكترونية مُهيكله يمكن للهيئة التحقق منها شبه لحظيًا.

تسارعت هذه الرحلة رسميًا في عام 2025 عندما أكدت الهيئة العامة للضرائب تطبيق تفويض وطني على مراحل يمتد تقريبًا من نهاية 2025 وحتى 2028. وشملت أهم المحطات نشر المواصفات الفنية على موقع الهيئة في نوفمبر 2025، وإصدار معايير مزودي الخدمة المعتمدين في ديسمبر 2025، ثم عقد ورش تقنية وفتح بوابة المطورين والاختبارات في أوائل 2026. وخلال هذه الفترة، أصدرت الهيئة أيضًا مسودة قاموس بيانات تفصيلية توضح حقول الفواتير وأنواع المعاملات ضمن نموذج فَوْتَرَة.

سيبدأ التطبيق مع مجموعة محدودة من كبار المكلفين قبل التوسع تدريجيًا ليشمل بقية القطاعات. وقد تم تحديد حوالي 100 من أكبر الشركات المسجلة لضريبة القيمة المضافة للمرحلة الأولى، مع استهداف بدء التطبيق الإلزامي في أغسطس 2026، على أن تبدأ أنشطة الاختبار والتجارب قبل ذلك. وستتبعها مراحل أخرى تشمل بقية كبار المكلفين، ثم جميع المسجلين لضريبة القيمة المضافة، وأخيرًا الجهات الحكومية ومعاملات B2G، مع توقع الوصول إلى تغطية كاملة بحلول 2028.

طوال هذه الرحلة، تعمل الهيئة العامة للضرائب بنشاط مع أصحاب المصلحة من خلال الندوات وورش العمل والمشاورات حول تصميم نموذج الفوترة الإلكترونية. كما تتعاون الهيئة مع شركات الاتصالات وشركاء التقنية لضمان بنية تحتية آمنة وقابلة للتوسع لتبادل الفواتير الإلكترونية. وبالنسبة للشركات، يوفر هذا النهج المرحلي الوقت الكافي لترقية أنظمة الـ ERP، والتعامل مع مزودي الخدمة المعتمدين، وإعادة تصميم العمليات الداخلية قبل كل مرحلة من مراحل التطبيق.

من نحن



لماذا شركة بريميير برينز جلوبال؟

- شركة عضو في أودت ترست إنترناشونال - في أكثر من ١١٥ دولة
- حضور إقليمي قوي مدعوم بشركاء خبراء
- خبرة واسعة في قطاعات البنية التحتية والعقارات والطاقة والتجارة والسلع الاستهلاكية السريعة وغيرها
- حلول مُخصّصة تركز على الثقة والشفافية والجودة

خدماتنا الأساسية

- ✓ التدقيق والضمان
- ✓ الاستشارات الضريبية
- ✓ شهادة القيمة المحلية المضافة
- ✓ الفوترة الإلكترونية
- ✓ الاستشارات التجارية
- ✓ تأسيس الشركات
- ✓ تصفية الشركات
- ✓ التحول الرقمي
- ✓ المحاسبة المُسندة إلى جهة خارجية
- ✓ استشارات الاندماج والاستحواذ

تواصل معنا



سعید ناصر السعدي

شريك - الضرائب
م: ٩٦٨ ٩٨٤ ١١٤٥+
ب: ناصرالسعدي@بريميير-برينز.كوم
و: هنتبس://أوم.بريميير-برينز.كوم/



انجاي تيواري

شريك - المالية والاستراتيجية
م: ٩٦٨ ٩٩٨ ٦٦١٢+
ب: سانجاي تيواري@بريميير-برينز.كوم
و: هنتبس://أوم.بريميير-برينز.كوم/



رافيق أكاش ديورا

شريك - المخاطر والاستشارات
م: ٩٦٨ ٧٩٤٩ ٦١٢٤+
ب: رافيق أكاش ديورا@بريميير-برينز.كوم
و: هنتبس://أوم.بريميير-برينز.كوم/



ريشي أغاروال ف-س-أ

شريك - التدقيق والضمان
م: ٩٦٨ ٩٦١٩ ٦١٣٣+
ب: ريشي أغاروال@بريميير-برينز.كوم
و: هنتبس://أوم.بريميير-برينز.كوم/



ريشي تشاولا

شريك - ضمان الجودة
ب: ريشي@بريميير-برينز.كوم
و: هنتبس://أوم.بريميير-برينز.كوم/